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Protokół Nr 6/12 
 

             ze wspólnego posiedzenia 4 stałych Komisji Rady, odbytego w dniu 11 
stycznia 2012 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Posiedzenie trwało od godz. 9.20 do godz. 14.30. 
W posiedzeniu, zgodnie z załączonymi listami obecności, uczestniczyło 14 radnych 
oraz: 
- Pani Jolanta Stachowicz – Wójt Gminy Gnojno, 
- Pan Piotr Bębas – Sekretarz Gminy, 
- Pani Ilona Piwowarska – Skarbnik Gminy, 
- Pan Sebastian Kiciński – pracownik Urzędu Gminy i w części obrad: Pani Stanisława 
Sikora – Kierownik GZOS, Pani Maria Dworak – główna księgowa GZOS, Pani 
Hanna Wojciechowska – Kierownik GBP. 
 

Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Wyrażenie opinii o projekcie budżetu Gminy Gnojno na 2012 rok oraz 

Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2012-2019. 
 

Przebieg posiedzenia: 
 

Do punktu 1-go. 
 
               Otwarcia posiedzenia dokonała Pani Jolanta Stachowicz, Wójt Gminy             
i przekazała przewodniczenie obradom Przewodniczącemu Komisji Planowania, 
Budżetu i Finansów, radnemu Stanisławowi Wesołowskiemu. 
 
Do punktu 2-go. 
 
                Wnioski do projektu budżetu, w imieniu Komisji, zgłosili: 
 
1) radny Kazimierz Banasik – Komisja Rewizyjna: 
    - o przedłożenie informacji (za ubiegły rok) dotyczącej kosztów funkcjonowania 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Gnojnie oraz filii bibliotecznych w rozbiciu na 
poszczególne rodzaje wydatków; 
 
2) radny Jerzy Klamczyński – Komisja Rewizyjna: 
    - o podanie liczby pracowników zatrudnionych w poszczególnych szkołach 
(nauczycieli oraz pracowników obsługi); uwzględnić dane od m-ca listopada 2010 r. 
do m-ca listopada 2011 r.; 
 
3) radna Maria Woźniak – Komisja Planowania: 
     - o przygotowanie informacji (na jednym arkuszu) na temat planowanych 
wydatków na funkcjonowanie oświaty w gminie na rok 2012, w rozbiciu na 
poszczególne rozdziały oraz szkoły. Należy uwzględnić kwotę subwencji na ucznia 
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obliczoną wg algorytmu, oraz kwotę dotacji, która przypada na dziecko w oddziale 
przedszkolnym. Wydatki pogrupować na poszczególne rodzaje (np. płace plus 
pochodne, koszty opału, energii itp.) Obliczyć różnicę pomiędzy dochodami szkoły 
(subwencja plus dotacja z budżetu gminy) a wydatkami, jakie muszą być poniesione 
aby dana szkoła mogła funkcjonować. Należy podać również dane dotyczące 
zatrudnienia w poszczególnych szkołach – liczby oraz w przeliczeniu na etaty. 
Uwzględnić koszty funkcjonowania dowozu uczniów, a także zatrudnienia i liczbę 
wozokilometrów (średnia na przeciętny dzień); 
 
4) radny Stanisław Wcisło – Komisja Oświaty: 
    - o przygotowanie materiałów, o które postulowali radni w imieniu Komisji,              
z odpowiednim wyprzedzeniem (przynajmniej na dwa dni przed planowanym 
terminem sesji); 
    - uzasadnienie celowości przeznaczenia kwoty 50.000 zł na projekt przebudowy 
oczyszczalni ścieków w Gnojnie i wykonanie ekspertyzy dotyczącej lokalizacji 
gminnej oczyszczalni ścieków; 
    - remont ośrodka zdrowia w Balicach oraz szkoły pod kątem zmniejszenia kosztów 
ogrzewania obydwu budynków; 
    - remont drogi do przysiółka „Michałówka” – sołectwo Balice; 
    - remont drogi do przysiółka „Ciechlów” – sołectwo Zawada; 
    - wyjaśnienie sprawy budowy placu zabaw w Balicach; 
 
5)  radny Jerzy Gierczak – Komisja Rolnictwa 
     radny Gustaw Treliński – Komisja Rewizyjna: 
     - wykonanie nawierzchni asfaltowej na odcinku drogi Raczyce – Brzeście przez 
przejazd kolejowy; 
 
6) radny Jerzy Gierczak - Komisja Rolnictwa: 
    - wykonanie nawierzchni asfaltowej we wsi Ruda od drogi powiatowej do Pana 
Domagały; 
 
7) radna Agata Segda – Komisja Oświaty: 
    - wykonanie nawierzchni asfaltowej na drodze Nr 342 Januszowice – Zagrody; 
 
8) radny Jerzy Kwiecień – Komisja Planowania: 
    - wykonanie nawierzchni asfaltowej na drogach w sołectwie Glinka: 
      - Nr 491/2 od drogi wojewódzkiej za wsią (wąwóz), 
      - Nr 487/2 w stronę Woli Bokrzyckiej; 
 
9) radny Stanisław Wesołowski – Komisja Planowania: 
    - wykonanie nawierzchni asfaltowej na drodze Nr 575/1 i 574 Gorzakiew – 
Wygoda.  
   
            W odpowiedzi na wcześniej zgłaszane sugestie radnych dotyczące wielkości 
czcionki używanej do przygotowania materiałów na sesję oraz numeracji stron – 
Sekretarz Gminy wyjaśnił, że strony można numerować narastająco, natomiast pani 
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Skarbnik dodała, że nie jest możliwe użycie czcionki o rozmiarze „12” w załącznikach 
do uchwały budżetowej. Nie pozwala na to układ tabelaryczny i edytor tekstów,         
w którym materiały są sporządzane. 
          W dalszej części posiedzenia Pani Stanisława Sikora, Kierownik GZOS,              
w odpowiedzi na wniosek radnego Jerzego Klamczyńskiego poinformowała, że liczba 
etatów na koniec września 2011 r. wynosiła 58, natomiast prze reorganizacją placówek 
oświatowych – 66,18 etatu, czyli obecnie jest o 8,18 etatu mniej. 
          Następnie pani Skarbnik odczytała sprawozdanie, stanowiące załącznik do 
protokołu Komisji Planowania, Budżetu i Finansów, Gminnej Biblioteki Publicznej     
w Gnojnie za 2011 rok. 
Potem poinformowała o zmianie wydatków zgodnie z załącznikami do uchwały            
budżetowej (materiały stanowią załączniki do protokołu Komisji Planowania, Budżetu        
i Finansów). 
Zmniejszenia wydatków dotyczą: 
- w zał. Nr 3, poz. 1 – budowa sieci wodociągowej wraz z przyłączami                        
w miejscowościach: Jarząbki – Podgrabie, Wola Zofiowska; planowana pierwotnie 
kwota na to przedsięwzięcie wynosiła 510.000,00 zł, obecnie łączne nakłady 
finansowe, wynikające z kosztorysu, wynoszą 472.000,00 zł, przy czym opracowanie 
samego projektu budowlano-wykonawczego sieci wodociągowej wraz z przyłączami 
na terenie Gminy Gnojno będzie kosztować 70.000,00 zł (zał. Nr 4, poz.2); 
- w zał. Nr 3, poz.4 – przebudowa drogi gminnej Nr 323008T i 323015T Gnojno – 
Piaski; pan Sebastian Kiciński udzielił szczegółowych informacji odnośnie 
dofinansowania przebudowy dróg gminnych oraz stwierdził, że wymienione zadanie 
znalazło się na liście rezerwowej. Zadeklarował ponadto, że na następną sesję 
przygotuje wykaz punktacji, która zobrazuje szanse ubiegania się o środki unijne na 
przebudowę poszczególnych odcinków dróg gminnych.  
- W zał. Nr 4 wprowadzona została poz. 3 - opracowanie projektu przebudowy 
oczyszczalni ścieków w Gnojnie; zaplanowana kwota na to zadanie – 50.000 zł.  
Radny Stanisław Wcisło argumentował, że dotychczasowe opinie fachowców nie 
przekonały go do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. 
Proponował perspektywiczne spojrzenie na zaistniały problem i wybudowanie,  
zgodnie z wcześniejszą koncepcją, oczyszczalni ścieków w Raczycach. Dodał, że 
wszelkie remonty i modernizacje są nieopłacalne. 
 
Po omówieniu części załączników przewodniczący ogłosił 10-minutowa przerwę        
w obradach.   
            Po przerwie wznowiono posiedzenie i kontynuowano omawianie projektu 
budżetu w zakresie dochodów. 
Radni zadawali pytania, na które odpowiedzi udzielała pani Skarbnik. Sugerowali przy 
tym aby przestrzegać postanowień uchwały i egzekwować opłatę targową od 
właścicieli autosklepów. 
Wyjaśnień odnośnie poruszanych kwestii, dot. termomodernizacji budynków 
użyteczności publicznej, budowy kanalizacji, udzielali również: pani Wójt oraz pan 
podinspektor Sebastian Kiciński. 
           Wpisując się w omawianą tematykę w zakresie przebudowy oczyszczalni 
ścieków w Gnojnie radny Stanisław Wcisło wnioskował o wykreślenie poz. 3 w zał. 
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Nr 4 do uchwały i przesunięcie kwoty 50.000 zł na zadanie w poz. 1 oraz zmianę 
nazwy na: „budowa przydomowych biologicznych oczyszczalni ścieków na terenie 
Gminy Gnojno – etap I – wykonanie badań geologicznych i projektów  oraz 
opracowanie ekspertyzy dotyczącej budowy oczyszczalni ścieków”. W wyniku tej 
zmiany kwota na wym. zadanie inwestycyjne zwiększyłaby się do 200.000 zł. 
Pani Skarbnik odnosząc się do zgłoszonego wniosku stwierdziła, że nie można łączyć 
dwóch różnych zadań inwestycyjnych. 
Wobec powyższego  zaproponowano pozostawienie poz. 3 i zastąpienie wyrazu: 
„projektu” wyrazem „ekspertyzy”. 
Natomiast pan Sebastian Kiciński poddał radnym pod rozwagę zmianę nazwy poz. 3 
na: „opracowanie ekspertyzy dotyczącej lokalizacji gminnej oczyszczalni ścieków”. 
Po czym radny Krzysztof Musiał wnioskował o pozostawienie dotychczasowej nazwy. 
Wniosek radnego Krzysztofa Musiała został przez przewodniczącego obrad poddany 
pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 8, „przeciw” – 3, „wstrzymujących się” – 2 
(radny Dominik Wójcik nie brał udziału w głosowaniu). 
W wyniku powyższego głosowania nazwa zadania wymienionego w poz. 3                  
w załączniku Nr 4 do projektu uchwały nie została zmieniona. 
          Po głosowaniu nastąpiła kontynuacja omawiania projektu budżetu w zakresie 
realizacji dochodów – w kontekście możliwości zaciągania kredytów przez samorząd 
do roku 2014 na planowane zadania inwestycyjne. 
Następnie pani Skarbnik poinformowała o zmianie załącznika Nr 9, polegającej na 
dopisaniu poz. 2 – udzielenie dotacji podmiotowej dla Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie w kwocie 28.000 zł na zakup sprzętu 
medycznego, po czym przytoczyła treść pisma dotyczącego tej sprawy.  
Radna Maria Woźniak oznajmiła, że podczas analizy materiałów zwróciła uwagę na 
bardzo wysokie koszty (co niejednokrotnie sygnalizował radny Stanisław Wcisło) 
ogrzewania ośrodka zdrowia w Balicach. 
Dodała, że te oraz inne koszty powodują, że istnieje małe prawdopodobieństwo 
wypracowania zysku przez SP ZOZ. 
 
10-MINUTOWA PRZERWA W OBRADACH.  
(Po przerwie na salę obrad nie wrócił radny Krzysztof Musiał). 
 
            W dalszej części posiedzenia głównym przedmiotem dyskusji było udzielenie 
dotacji podmiotowej dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Gnojnie (zał. Nr 9). 
Do danych zawartych w sprawozdaniu odniosła się pani Kierownik GBP w Gnojnie, 
skupiając się przede wszystkim na płacach pracowników, które wzbudzały najwięcej 
kontrowersji wśród grupy radnych. 
Zwróciła przy tym uwagę, że biblioteka, mimo trudności finansowych, może się 
poszczycić bogatym i atrakcyjnym księgozbiorem, z którego korzystają czytelnicy 
nawet z gmin ościennych. 
W wyniku dyskusji zgłoszono następujące wnioski formalne: 
- radny Jerzy Gierczak zaproponował udzielenie dotacji dla Gminnej Biblioteki 
Publicznej w kwocie 130.000 zł, 
- radna Maria Woźniak – 140.000 zł, 
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- propozycja zawarta w projekcie budżetu – 150.000 zł. 
Z uwagi na powyższe w pierwszej kolejności odbyło się głosowanie jawne nad 
wnioskiem najdalej idącym, czyli wnioskiem radnego Jerzego Gierczaka. 
Wyniki głosowania: „za” – 10, „przeciw” – 2, „wstrzymujących się” – 1 (radny 
Krzysztof Musiał nie brał udziału w głosowaniu). 
Wynik głosowania wyeliminował głosowania nad pozostałymi wnioskami. 
W wyniku wprowadzonej poprawki kwota dotacji podmiotowej uległa zmniejszeniu    
z kwoty 150.000 zł do kwoty 130.000 zł. 
Pozostała kwota 20.000 zł, zgodnie z sugestią radnego Jarosława Szymańskiego, 
została przeniesiona na zadanie inwestycyjne roczne – przebudowa dróg gminnych na 
terenie Gminy Gnojno. 
W związku z tym uległ zmianie wiersz 4 w zał. Nr 4, w którym kwotę 150.000 zł 
zastąpiono kwotą 170.000 zł, a tym samym zwiększeniu uległa kwota w wierszu 
„ogółem” w kol. 5 i 6 o kwotę 20.000 zł. 
Ponadto zmiana nastąpiła w zał. Nr 2 – wydatki majątkowe i bieżące oraz 
odpowiednie pozycje w WPF. 
Załączniki Nr 7 i 8 do uchwały nie ulegają zmianie. 
        Kończąc posiedzenie ustalono termin sesji na dzień 30 stycznia 2012 r. o godz. 
9.00 oraz termin posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Finansów na dzień 16 
stycznia 2012 r. o godz. 9.00. 
Posiedzenie będzie poświęcone zaopiniowaniu projektu budżetu oraz wniosków 
zgłoszonych przez poszczególne Komisje Rady w dniu dzisiejszym (zgodnie z § 6 
uchwały Nr XXXIX/178/10 Rady Gminy Gnojno z dnia 28.01.2010 r. w sprawie trybu 
prac nad projektem uchwały budżetowej). 
Wnioski w imieniu Komisji zostały zgłoszone przez radnych w formie ustnej. Ich treść 
jest zamieszczona na początku protokołu. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.- 
 
Protokolant:                                                           Przewodniczący Komisji Planowania, 
B.Czarnecka                                                                        Budżetu i Finansów 
                                                                                          Stanisław Wesołowski 
                                                                               Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
                                                                                           Kazimierz Banasik 
                                                                               Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 
                                                                               Gospodarki Żywnościowej, Handlu 
                                                                                i Usług oraz Ochrony Środowiska 
                                                                                            Tomasz Pasternak 
                                                                                Przewodniczący Komisji Zdrowia, 
                                                                                Socjalnej, Oświaty i Kultury 
                                                                                             Krzysztof Musiał 
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